

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, April 26, 2019 at 1:30 p.m. in Room A100, Centre of Excellence Building, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

H. Ali-Hassan

C. Campbell

C. Chapdelaine-Feliciati

C. Coates

E. Coburn

S. Couture

S. Coysh

A.-A. Cyr

A. Dawson

I. Djordjevic

F. Garon

L. Hébert (Chair)

V. Hildebrand

J. Kowal

S. Langlois

G. Levine

E. Light

W. Maas

M. Macaulay

N.-G. Martineau

J. McDonough-Dolmaya

J. Michaud

R. Nadeau

A. Nenashev

S. Paradis

B. Price

D. Scheffel-Dunand

S. Shahrokni

P. Theophanidis

U. Viswanathan

A. Bargain

E. Basile

S. Dreher

M. Palamarek

L. Bartlett

M.-P. Sabourin

G. Bridge

K. Clark

T. Donnelly

D. Hoffmann

J. Patel

D. Vasquez

M. Wong

### **1. Chair's Remarks**

The meeting began at 1:35 p.m.

In the opening, the [statement of Acknowledgement of Traditional Land](#) was read.

L. Hébert welcomed members to this year's last regular meeting of Council and thanked them for their attendance and service on Council and its Committees.

She acknowledged the strong contribution from K. Clark, J.-P D'Angelo and J. Patel of the Student Caucus and thanked them for their support.

She also thanked the two interim co-principals for their commitment and leadership.

She then read a letter from the Provost & Vice-President Academic L. Philipps providing an update on the Principal's search.

### **1. Remarques de la présidente**

La séance commence à 13 h 35.

En guise d'introduction, la [déclaration de reconnaissance des territoires traditionnels](#) est lue.

L. Hébert souhaite la bienvenue aux membres à cette dernière séance de l'année et les remercie de leur présence et de leur service au sein du conseil et de ses comités.

Elle souligne la grande contribution de K. Clark, J.-P D'Angelo et J. Patel du caucus étudiant et les remercie de leur soutien.

Elle remercie aussi les deux coprincipaux par intérim pour leur engagement et leur leadership.

Elle lit ensuite une lettre de la Vice-présidente et rectrice L. Philipps concernant le processus de sélection d'un nouveau ou d'une nouvelle principal(e).

The following meeting dates for the 2019-2020 academic year were presented and approved:

**September 27, October 25, November 22 and December 13, 2019; January 31, February 28, March 27 and April 24, 2020.**

## **2. Minutes of the previous meeting**

### **▪ March 29, 2019**

M. Palamarek noted that it should have been indicated under item “7. Other Business” that his intervention re: The update on the Tribunal Process had to be postponed due lack of time. He then asked that the item be added to the today’s agenda, under item “3. Matters arising from the minutes”.

The amended minutes were approved.

## **3. Matters arising from the minutes**

M. Palamarek and recalled the motion passed by Council on October 26, 2019 and presented an update on the Tribunal Process (TP): five CUPE members and three undergraduate students have been suspended for actions taken in support of the strike.

## **4. Inquiries and Communications**

There were none.

## **5. Co-Interim Principals’ Remarks**

D. Scheffel-Dunand apologized for the lack of communication with those affected by the roofing repairs as well as carpet replacement in the Senate Chamber. She undertook to be more proactive in the future in order to provide a better working environment to all members of the Glendon community. She also thanked all for their contributions to Council and to the various Committees for the past year.

Les dates suivantes pour l’année universitaire 2019-2020 sont proposées et approuvées :

**27 septembre, 25 octobre, 22 novembre, 13 décembre 2019; 31 janvier, 28 février, 27 mars et 24 avril 2020.**

## **2. Procès-verbal de la séance précédente**

### **▪ 29 mars 2019**

M. Palamarek souligne qu’on aurait dû indiquer sous la rubrique 7. Affaires Nouvelles que son intervention sur le Tribunal avait été reporté en raison de manque de temps. Il demande ensuite que la question soit ajoutée à l’ordre du jour, sous la rubrique 3. Affaires dérivant du procès-verbal.

Le procès-verbal modifié est approuvé.

## **3. Questions dérivant du procès-verbal**

M. Palamarek rappelle aux membres la motion adoptée par le Conseil le 26 octobre 2019 et présente les derniers développements au Tribunal : cinq membres du SCFP et trois étudiants de premier cycle sont frappés d’une suspension suite à leurs actions en soutien de la grève.

## **4. Communications et questions diverses**

Il n'y en a aucune.

## **5. Remarques des coprincipaux par intérim**

D. Scheffel-Dunand présente ses excuses pour le manque de communication avec les personnes touchées par les réparations de la toiture et le remplacement de la moquette dans la salle du Sénat. Elle s'engage à être plus proactive à l'avenir afin de fournir un meilleur milieu de travail à tous les membres de la communauté de Glendon. Elle remercie également tous les participants de leur contribution au Conseil et aux divers comités au cours de la dernière année.

Other points mentioned were:

- Problems due to the shortage of rooms for students requiring alternative exams. She undertook to look into the issue.
- New Strategic Mandate Agreement (SMA-3) and performance/outcomes-based funding will be implemented by the MTCU. Funding will be tied to 10 performance indicators.

## **6. Reports from Standing Committees**

### **(a) CASTL**

I. Djordjevic presented the following submissions and they were all approved.

- [Individualized Studies](#)
- [Certificate in English-Spanish/Spanish Translation](#)
- [Hispanic Studies](#)
- [Environmental Studies](#)

### **(b) Curriculum Committee**

J. McDonough-Dolmaya presented the Curriculum submissions from the Communications, Economics, International Studies, Multidisciplinary Studies, and Philosophy.

Concerns were raised pertaining to consultation within the ILST Department for the 3 new courses (pages 38-43) and a motion to refer them back to the Department was moved and approved. All the other submissions were approved.

### **(c) Policy, Planning and Nominating Committee**

- [Motions](#)

E. Light introduced the three motions.

All three motions were approved (the first 2 as proposed, and the 3<sup>rd</sup> one with some friendly amendments).

Les autres points mentionnés sont :

- Problèmes liés à la pénurie de salles pour les étudiants qui demandent un examen adapté. Elle s'engage à faire un suivi.
- La nouvelle entente de mandat stratégique (ESM-3) et le financement qui sera lié à dix indicateurs de performance.

## **6. Rapports des comités permanents**

### **(a) CNAP**

I. Djordjevic présente les soumissions suivantes et elles sont toutes approuvées.

- [Études individuelles](#)
- [Certificat en traduction espagnol/anglais-anglais/espagnol](#)
- [Études hispaniques](#)
- [Études environnementales](#)

### **(b) Comité des programmes**

J. McDonough-Dolmaya présente les soumissions de Communications, Économie, Études internationales, Études pluridisciplinaires et Philosophie.

Des inquiétudes sont exprimées concernant la consultation au sein du département d'Études internationales sur les trois nouveaux cours (pp. 38-43) et une motion pour le renvoi de ces cours au département est proposée et approuvée. Toutes les autres soumissions sont approuvées.

### **(c) Comité de direction, planification et mises en candidature**

- [Motions](#)

E. Light présente les trois motions.

Les trois motions sont approuvées (les deux premières telles quelles, la troisième avec quelques amendements favorables).

- [Call for Nominations](#)

E. Light presented the slate of candidates for Faculty Council and its Committees.

The following were elected by acclamation:

**Chair of Council:** Lyse Hébert

**Vice-Chair of Council:** Jean Michel Montsion

**CASTL:** Emily Laxer, Muriel Péguret & Philippe Theophanidis

**Curriculum Committee:** Dan Berbecel, Samia Challal, Colin Coates & Gillian McGillivray

**Petitions:** Vincent Hildebrand, Francis Garon & Valerie Schoof

**PPNC:** Clara Chapdelaine-Feliciati, Evan Light & Usha Viswanathan

**Tenure, Promotion and Research**

**Grants Committee:** Christopher Campbell, Audrey Pyée & Shirin Shahrokni

**Committee on Technology and Learning:** Tuan Cao-Huu & Sabine Dreher

**Glendon Senators:** Swann Paradis and Philippe Theophanidis

- [Appel aux candidatures](#)

E. Light présente la liste des candidats au Conseil et aux comités.

Les personnes suivantes sont élues par acclamation :

**Présidente du Conseil :** Lyse Hébert

**Vice-Président du Conseil :** Jean Michel Montsion

**CNAP :** Emily Laxer, Muriel Péguret & Philippe Theophanidis

**Comité des programmes :** Dan Berbecel, Samia Challal, Colin Coates et Gillian McGillivray

**Pétitions :** Vincent Hildebrand, Francis Garon et Valerie Schoof

**CDPMC :** Clara Chapdelaine-Feliciati, Evan Light et Usha Viswanathan

**Promotion, permanence et subventions de recherche :**

Christopher Campbell, Audrey Pyée et Shirin Shahrokni

**Comité sur la technologie et**

**l'apprentissage :** Tuan Cao-Huu et Sabine Dreher

**Sénateurs de Glendon :** Swann Paradis et Philippe Theophanidis

## **7. Other Business**

S. Dreher spoke briefly about capstone courses and invited all those interested to contact her.

## **8. Adjournment**

The meeting was adjourned at 3:30 p.m.

## **7. Questions diverses**

S. Dreher parle brièvement des cours de couronnement (*capstone*) et invite toutes les personnes intéressées à la contacter.

## **8. Levée de la séance**

La séance est levée à 15 h 30.